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#KOORDINACIJA SINDIKATA SMH-IS ULJANIK OPTUŽUJE JS ZA NESURADNJU#

- Suočeni s problemima u međusindikalnoj suradnji SIKD i SMH-IS održali su zajednički

sastanak. Poznato je da se u Uljaniku pojavio samozvani Stožer za obranu brodogradnje,

proglašen od ljudi koji su sudjelovali, i uz JS, suorganizirali ispade u siječanjskim događajima.

Prednjačili su s uvredama na internetskim portalima, sa željom da se nametnu sindikatima kao

moralna vertikala revizora i kontrolora. Radi se o istim ljudima koji već mjesecima demonstriraju

nekulturu, netoleranciju i politički ekstremizam, navodi se u najnovijem sindikalnom priopćenju o

situaciji u Uljaniku i međusobnim optužbama koje potpisuju za Koordinaciju SMH-IS, Đino

Šverko i za Koordinaciju Uljanik Fabricijo Kalčić.

- Činjenica je također da se radi o grupi ljudi koju Jadranski sindikat krišom uvodi na sindikalne

sastanke, protiv volje i odluke ostalih sindikata, te na taj način onemogućava sindikalni rad.

Predstavnici JS, štoviše, te su iste ljude, još prilikom djelovanja Štrajkačkog odbora, sa samih

sjednica Odbora, neposredno izvještavali o onome što je tko rekao i kako je tko glasao. Oni su

potom, odmah nakon glasanja, nazivali članove Štrajkačkog odbora i prozivali ih zašto su glasali

kako su glasali. To je naprosto neprihvatljivo te SMH-IS i SIKD to ne mogu tolerirati niti raditi na

takav način.

Mazanje očiju TESU-ovcima

Nadalje, zahtjeve Jadranskog sindikata da se otvore pregovori na nivou Grupe Uljanik

smatramo krajnje promašenom inicijativom. Ne stoji ni opravdanje kako je to potrebno,

navodno, zbog potpisivanja Kolektivnog ugovora za TESU i Brodoopus. To bi imalo upravo

suprotan učinak jer potpisati KU za TESU i Brodoopus se može odmah, ukoliko to žele

potencijalni potpisnici, dok bi pregovori o novom KU za Grupu Uljanik trajali mjesecima ako ne i

duže. Prava namjera JS i nije pregovarati, nego doći do prebrojavanja članstva. Sve zbog broja

u donošenju sindikalnih odluka kako je i izjavio u radio emisiji Cerovac, što je također potpuno

nepotrebno.

Upitno djelovanje Jadranskog sindikata u Uljanik brodogradilištu

Svi koji imalo prate situaciju znaju da je izvorište većine problema i njihovih rješenja u najvećem

Uljanikovom poduzeća - Uljanik Brodogradilištu te da će se sredstva za restrukturiranja dati

Uljanik Brodogradilištu, da će većina viškova biti u Uljanik Brodogradilištu. Sindikat metalaca

Hrvatske i Sindikat Istre, Kvarnera i Dalmacije javno priznaju da je u Uljanik Brodogradilištu

Jadranski sindikat većinski sindikat i da ima sve zakonske mogućnosti djelovanja; ima svog

predstavnika u Nadzornom odboru Brodogradilišta koji bi morao sve znati i o svemu odlučivati i

obavještavati Radničko vijeće. Dakle, sve poluge i pozicije s kojih se može istinski djelovati u

Uljanik Brodogradilištu, ako se želi, ima upravo JS. Postavlja se pitanje: što je to JS do sada

učinio da nas sve upozori na stanje u Uljanik Brodogradilištu? Što je učinio da se ne dese stvari

koje su se desile i koje se dešavaju? Što je učinio u ispravljanju učinjenog?

Nažalost, možemo samo reći da dosadašnje djelovanje JS ne vodi k rješenju i ispravljanju

stvari, već k mogućem stečaju i ostanku velikog broja radnika bez posla, sa samo polovicom

minimalne zakonske otpremnine.
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Zašto JS ne koristi velike zakonske mogućnosti koje proizlaze iz njegovih pozicija u Uljanik

Brodogradilištu, već se stalno sakriva iza drugih, iza ekstremnih političkih marginalaca, željnih

„preko leđa uljanikovaca“ stvoriti vlastitu budućnost, iza samozvanih boraca za radnička prava,

čija se borba i znanje svode na ljudsku nekulturu na društvenim mrežama i u javnom

djelovanju? Zašto ne napravi ono što ljudima obećava kad su sve mogućnosti kod njega na

stolu? To je pravo pitanje.

Ako počne raditi, od nas će imati svu podršku i aktivno učešće u svim iskrenim aktivnostima

usmjerenim na borbu za interese i prava radnika.

To je ipak druga razina

Što se tiče Uljanik Grupe tu JS nije većinski. Koliko znamo nema ni znanje i organizaciju koja se

može nositi s problemima i na toj razini. Zapravo, ne možemo očekivati ništa od Sindikata koji,

osim što ubire članarinu i raspolaže njezinim cjelovitim iznosom, uopće nema sindikalnu

infrastrukturu, nema nijednog stručnog radnika po bilo kom pitanju. Nema ga u nijednoj

sindikalnoj središnjici iako se „nudio“. Nema ni svoj prostor za djelovanje, već je registriran na

privatnoj adresi predsjednika (?!) kojeg plaća poslodavac i to, činjenica je, ne za rad povjerenika

u Uljanik Brodogradilištu, gdje bi formalno trebao biti, već za aktivnosti diljem Istre i Kvarnera ?!

Ne želimo više biti alibi Jadranskom sindikatu za njegovo nečinjenje niti želimo da nam interesi

njegovih čelnika određuju i onemogućavaju djelovanje.

Sindikat Metalaca Hrvatske – industrijski sindikat i Sindikat Istre, Kvarnera i Dalmacije će

zajedno, u Uljaniku i njegovim društvima, na svim nivoima i na sve načine djelovati prema

Upravi, Vladi RH i budućem strateškom partneru, u cilju opstanka cjelovite brodogradnje - od

konstrukcije i polaganja kobilice do primopredaje broda, u cilju očuvanja maksimalnog broja

radnih mjesta i u cilju poštenog zbrinjavanja onih čija se radna mjesta neće moći sačuvati.

Obzirom na dosadašnje nekooperativno ponašanje Jadranskog sindikata, ocjenjujemo da to ne

možemo u suradnji s njim. Jadranski sindikat je u Uljanik Brodogradilištu većinski sindikat, ima

Radničko vijeće, ima člana Nadzornog odbora pa očekujemo da konačno pokaže sav svoj

sindikalizam, snagu i znanje u konstruktivnom djelovanju u Uljanik Brodogradilištu. Pomoći

ćemo koliko god budemo mogli.

Svoje članove ćemo znati štititi i zaštititi.

Za Koordinaciju SMH-IS, Đino Šverko i Za Koordinaciju Uljanik Fabricijo Kalčić

 2 / 3

Phoca PDF

http://www.phoca.cz/phocapdf


Kulminirao raskol među sindikatima u Uljaniku

Kategorija: ISTRAAžurirano: Srijeda, 21 Ožujak 2018 15:47

Objavljeno: Srijeda, 21 Ožujak 2018 15:38

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

 3 / 3

Phoca PDF

http://www.tcpdf.org
http://www.phoca.cz/phocapdf

